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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tudott egyeztetni a Belügyminisztérium a 
2017-ben megszűnt Bábaszövetséggel?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Belügyminisztérium által kiadott Egészségügyi Közlöny 2022. szeptember 12. napján megjelent
számában közzétették a várandóssággal kapcsolatos új irányelveket.

A szakmainak nevezett irányelv szövegében négyszer szerepel a Bábaszövetség:

 

„I. IRÁNYELVFEJLESZTÉSBEN RÉSZTVEVŐK

Egyéb szervezet(ek) tanácskozási joggal:

1. Országos Bábaszövetség

(…)

VIII. IRÁNYELV FELÜLVIZSGÁLATÁNAK TERVE

A  szükséges  változatás(ok)ról  és  azok  mértékéről  a  fejlesztőcsoport  konszenzus  alapján,  az
Országos Bábaszövetség javaslatainak figyelembevételével dönt.

(…)

X. FEJLESZTÉS MÓDSZERE

1. Fejlesztőcsoport megalakulása, a fejlesztési folyamat és a feladatok dokumentálásának módja

A jelen szöveget minden társzerző és véleményező tagozat, amely az adaptációban részt vett vagy



 
véleményezőként szerepelt, illetve az Országos Bábaszövetség, mint szakmai szervezet elfogadta.

(…)

6. Független szakértői véleményezés módszere

Független  szakmai  szakértőként  a  gyermek  alapellátás  (házi  gyermekorvostan,  ifjúsági  és
iskolaorvostan, védőnő), valamint a Magyar Bábaszövetség elnöke véleményezték az irányelvet.”

 

A  444.hu  portálon  megjelent  „Ha  létezne  még  Bábaszövetség,  akkor  sem  fogadná  el  az
abortuszmódosítást„ című cikkben a 2017-ben megszűnt szövetség volt elnöke azt mondta, hogy a
Bábaszövetség utoljára 2014-ben vett részt a szakmai együttműködésben.

„Egyrészt nincs is már Bábaszövetség, másrészt még ha lett volna is, olyanra hivatkoznak, ami nem
történt meg, egyértelműen ez egy hazugság, legalábbis egy nemtörődömség. Azért egy méltatlan
besorolás, mert olyan helyre kerülünk, ahová mint szervezet nem kerülnénk” – mondta az RTL-nek
Nováky  Rita,  az  öt  évvel  ezelőtt  megszűnt  Országos  Bábaszövetség  volt  elnöke,  aki  a  444-től
értesült, hogy a Belügyminisztérium lapja rájuk hivatkozva írta, hogy egy külsős szakmai szervezet
is elfogadta az új irányelvet. Mármint azt, amelyik előírja, hogy abortusz előtt minden nőnek meg
kell hallgatnia a magzat szívhangját.

(…)

A Belügyminisztérium egyelőre  nem reagált  arra,  hogy miért  hivatkoznak  egy  már  nem létező
szervezetre.

(…)

Az ajánlást kétszer vizsgálták felül, először 2017-ben (akkor szintén Vincze Felíciát tüntették fel
mint azt, akivel egyeztettek), majd tavaly januárban, amikor már csak a nem létező Bábaszövetség
neve szerepelt. A mostani ajánlás azt a látszatot kelti, mintha a Bábaszövetség is jóváhagyta volna
az abortuszmódosítást, ami a legjelentősebb változás a tavalyi verzióhoz képest.”

 

Kérdezem Önt:

Hogyan tudott egyeztetni a Belügyminisztérium a 2017-ben megszűnt Bábaszövetséggel?

 

Budapest, 2022. szeptember 28.
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Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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